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RG- 0002.P.XI.2011          
            

 

P R O T O K Ó Ł   NR   XI/ 2011 

 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu 25 sierpnia 2011 r. 
 
Punkt 1.  
Otwarcie Sesji.   
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum- Przewodniczący Pan Janusz Janicki poinformował, Ŝe jest obecnych 14 
radnych, co stanowi Ŝe podjęte dzisiaj uchwały będą prawomocne.  
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad, w punkcie tym Przewodniczący odczytał porządek obrad                        
w treści następującej:  
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5. 
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6. 
Informacja Pana Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7. 
Przyjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 8. 
Przyjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych 
nieruchomości zabudowanych. 
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu systemowego pod nazwą:  
„Zajęcia w zakresie indywidualizacji nauczania w klasach I – III w szkołach podstawowych   
z terenu Gminy Nowe Miasto nad Wartą”, w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 
współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego.                                      
Punkt 10. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2011 r. 
Punkt 11. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2011-2015. 
Punkt 12. 
Przyjęcie uchwały w sprawie : określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć psychologa i socjoterapeuty, zatrudnionych w szkołach dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Nowe Miasto nad Wartą.  
Przewodniczący Rady Janusz Janicki poinformował, Ŝe będzie wnioskował wnioskiem 
formalnym o rozszerzenie porządku posiedzenia o podjęcie wyŜej wymienionej uchwały. 
Punkt 13. 
Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru sołtysa Sołectwa Wolica Pusta. 
Pan Przewodniczący Rady Janusz Janicki poinformował, Ŝe wpłynęła rezygnacja Sołtysa 
Sołectwa Wolica Pusta i będzie wnioskował, aby ta uchwała znalazła się w porządku 
dzisiejszego posiedzenia aby mieszkańcy mogli dokonać wyboru nowego sołtysa. 
Punkt 14. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 15. 
Wolne głosy i wnioski. 
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Punkt 16. 
Zamknięcie sesji. 
 
Ad.  3. Przyjęcie porządku obrad. 
  Przewodniczący Rady Janusz Janicki złoŜył wniosek formalny o rozszerzenie 
porządku dzisiejszego posiedzenia o punkt 12, o projekt uchwały w sprawie : określenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć psychologa i socjoterapeuty 
zatrudnionych w szkołach,  to o czym radni byli poinformowani na komisji i nowość 
przyjęcie uchwały punkt 13, w sprawie wyboru Sołtysa Sołectwa Wolica Pusta.  
Za przyjęciem wniosku formalnego o rozszerzenie porządku posiedzenia  opowiedziało się 14 
Radnych, 0 głosów „przeciwnych”. 0 głosów „wstrzymujących”.  
Przewodniczący poinformował, Ŝe porządek posiedzenia został rozszerzony o punkt 12. 
Uchwałę w sprawie: określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
psychologa i socjoterapeuty zatrudnionych w szkołach, oraz punkt 13. Uchwały w sprawie 
wyboru sołtysa Sołectwa Wolica Pusta. 
Po głosowania porządek posiedzenia wraz z uzupełnionymi punktami został przyjęty, za 
opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”. 
 
Ad.  4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

W punkcie tym Przewodniczący Janusz Janicki podkreślił, Ŝe była to sesja 
nadzwyczajna, która odbyła się na wniosek Pana Wójta w miesiącu lipcu. Radny Jacek 
Nyczke wnioskował o uzupełnienie protokołu o swoją informację, której udzielił na sesji X w 
dniu 21 lipca 2011 r. 
Informacja dotyczyła Nadwarciańskiej drogi św. Jakuba, która przebiega przez miejscowości: 
Dębno, Wolica Kozia, Nowe Miasto nad Wartą, Komorze, Rogusko i została oznaczona 
symbolem Ŝółtej muszli na niebieskim tle. Radny Jacek Nyczke uwaŜa Ŝe jest to promocja 
Gminy i informacja ta powinna znaleźć się w protokole, gdyŜ wszyscy słyszeli Ŝe to było 
omawiane i Ŝe jest to błąd Ŝe nie ma tego w protokole. Przewodniczący oznajmił, Ŝe 
oczywiście protokół zostanie o wypowiedź  Radnego Jacka Nyczke uzupełniony. Między 
czasie Przewodniczący poinformował Ŝe na sesję przybył radny Artur Borkowski i obecnych 
jest na sesji 15 radnych. Po stwierdzeniu przez Przewodniczącego Ŝe nie ma więcej uwag do 
protokołu, zaproponował przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. Za przyjęciem protokołu 
wraz z wniesioną poprawką przez Radnego Jacka Nyczke opowiedziało się 15 Radnych. 
 
Ad.  5. Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Janusz Janicki przypomniał Ŝe w miesiącu lipcu odbyła się 
nadzwyczajna sesja Rady Gminy, poniewaŜ była taka potrzeba aby co najmniej jedną z tych 
dwóch uchwał która była przyjmowana, przyjąć właśnie w takim terminie. Przewodniczący 
podziękował tym Radnym którzy mogli być i przeprosił Ŝe w pewnym sensie była to 
niespodzianka, ale czasami sytuacja tego wymaga aby Radni spotykali się w trybie 
nadzwyczajnym. Przewodniczący informował Ŝe od miesiąca maja brał udział w wielu 
uroczystościach, imprezach i podziękował wszystkim organizatorom, a szczególne 
podziękowania skierował do sołtysów, którzy bardzo intensywnie działają w naszej Gminie. 
Przewodniczący podkreślił Ŝe takie były oczekiwania Rady, takie były oczekiwania 
mieszkańców poszczególnych sołectw całej Gminy, aby właśnie w jakiś sposób uaktywnić 
sołtysów i tutaj rzeczywiście ta działalność sołtysów jest bardzo widoczna. Przewodniczący 
podziękował  po raz kolejny za tę działalność sołtysów, dodając, Ŝe rozumiejąc specyfikę 
poszczególnych Sołectw, nie we wszystkich sołectwach  mogą a nawet nie powinny odbywać 
się te uroczystości, ale zaangaŜowanie sołtysów jest olbrzymie. Pan Przewodniczący 
wspomniał równieŜ, Ŝe z większością Radnych uczestniczył w spotkaniu z mieszkańcami 
zaprzyjaźnionej gminy z Niemiec i Ŝe są to bardzo cenne wspomnienia i przeŜycia. 
Przewodniczący poinformował takŜe o turnieju, który tradycyjnie organizuje były Radny pan 
Ireneusz Janicki, mianowicie turniej piłki noŜnej o puchar Rady Gminy i Ŝe juŜ tradycyjnie 
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turniej ten będzie organizowany. W swojej ostatniej wypowiedzi Przewodniczący nadmienił,  
Ŝe okres od sesji planowanej ostatniej jest dość intensywny, podziękował za zaproszenia które 
dostaje na róŜne uroczystości i Ŝe w miarę moŜliwości bierze w nich udział. 
Przewodniczący Janusz Janicki podziękował i poprosił o zabranie głosu Wójta Gminy. 
 
Ad.  6. Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

W swoim wystąpieniu Wójt Aleksander Podemski nawiązał do wcześniejszej 
wypowiedzi Pana Przewodniczącego, Ŝe w okresie wakacyjnym odbywa się wiele imprez i 
uroczystości na terenie naszej Gminy i ościennych. W ramach projektu Zaścianka, odbył się 
turniej Sołectw w śerkowie, Wójt pogratulował Sołectwu Nowe Miasto za zwycięstwo, 
drugie miejsce zajęło Sołectwo Chwalęcin, goście nie pozostawili złudzeń gospodarzom i 
dominowali na stadionie w śerkowie. Wójt nadmienił, Ŝe  w przyszłym roku ma nadzieje Ŝe 
podobna impreza będzie się odbywała u nas. 
W kolejnej swojej wypowiedzi Wójt poinformował Radnych, Ŝe w okresie wakacyjnym była 
jedna sesja, z jednym punktem związana z przyjęciem planu zagospodarowania 
przestrzennego związanego z budową gazociągu. Był realizowany budŜet, pani Skarbnik w 
ustawowym terminie do końca sierpnia przedstawi sprawozdanie z I półrocza i podkreślił Ŝe 
realizacja budŜetu odbywa się dobrze, ale o tym pani Skarbnik będzie mówić. Wójt podkreślił 
Ŝe są pewne działy w budŜecie gdzie jest lepiej niŜ się spodziewaliśmy, poza tym robimy co 
moŜemy aby zmniejszać zadłuŜenie naszych mieszkańców wobec budŜetu, takŜe wszystko 
idzie zgodnie z planem. Wójt informował dalej, Ŝe są realizowane inwestycje, dwie 
zasadnicze czyli oczyszczalnia ścieków w Chociczy, gdzie jesteśmy w trakcie odbioru tej 
inwestycji. Termin jej wykonania był do końca września a została prawie ukończona, trwają 
odbiory, usuwanie pewnych drobnych niedociągnięć i usterek, gdyŜ było to bardzo waŜne 
przedsięwzięcie. Jest to obiekt który ma 30 lat, w międzyczasie  był w niewielkim stopniu 
remontowany, w tej chwili cała oczyszczalnia przeszła gruntowną modernizację, praktycznie 
większość elementów jest nowych, cała elektronika, cały system i cała technologia, takŜe 
powinno to na wiele lat wystarczyć. W krótkim czasie osiągnęliśmy wymagane parametry 
oczyszczalni ścieków i powinno to wszystko dobrze funkcjonować. 
Następnie Wójt informował Ŝe trwa remont świetlicy w Dębnie i jest to kolejny temat 
programu odnowy wsi, Ŝe został zrealizowany temat z zakresu prezentacji zabytków i na 
terenie gminy pojawiły się tablice, które są efektem tego projektu. Trwa równieŜ znakowanie 
szlaków Nordic Walking i te prace są równieŜ na ukończeniu, a są to projekty związane ze 
stylistyką. 
Następnie Wójt informował Radnych,  Ŝe przygotowywana jest dokumentacja do przetargu na 
realizację zadania zagospodarowania „Zdrojów” w Nowym Mieście nad Wartą i wstrzymuje 
ją jedynie projekt oświetlenia, który jest jeszcze do zrobienia. Wójt wyraził nadzieję, Ŝe 
wkrótce uda się równieŜ otworzyć przetarg na hydrofornię i sieć w Chociczy. Wójt 
przypomniał, Ŝe w miesiącu wrześniu rozpoczną się zebrania związane z Funduszem 
Sołeckim i zaapelował do sołtysów aby w ramach tych Funduszy Sołeckich zabezpieczyć 
niezbędne środki na działanie świetlic i bieŜących spraw, bo nie moŜna zagwarantować Ŝe w 
budŜecie na te wszystkie sprawy wystarczy pieniędzy, a zadań do zrobienia w Sołectwach jest 
sporo. 
W tym miejscu Wójt poinformował takŜe, Ŝe pojawił się inwestor, który jest zainteresowany 
budową farmy wiatraków na terenie Gminy, jest to przedsięwzięcie ekologiczne związane z 
energią odnawialną, które są obecnie bardzo popularne. Jest to firma z kapitałem 
hiszpańskim, która przedstawiła list intencyjny i jeśli z naszej strony będzie zielone światło w 
tym kierunku, to będą działania prowadzące do aktualizacji studium uwarunkowań, następnie 
planu zagospodarowania. Wszystkie działania i koszty z tym związane będzie ponosić firma, 
która będzie to robić. To przedsięwzięcie jest szacowane na sumę około 320 mln. złotych, a 
korzyści dla Gminy z tytułu podatku byłyby w kwocie kilku milionów złotych rocznie. Są 
tutaj bardzo ostre uwarunkowania co do lokalizacji, ale takie przedsięwzięcia związane z 
energią odnawialną pojawiają się w Polsce i nasze tereny są równieŜ obiektem zainteresowań. 
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Wiatraki stanęłyby na gruntach prywatnych właścicieli którzy, dysponują duŜymi obszarami, 
bo o takich tutaj tylko mówimy. Być moŜe znajdą się jakieś grunty Gminne ale niewiele jest 
tego. Jeśli w tej kwestii będziemy zainteresowani pojawi się przedstawiciel firmy i przekaŜe 
szczegółowe informacje. Wójt podkreślił Ŝe jest takie zainteresowanie, a jeśli ta inwestycja 
będzie miała miejsce, będzie dotyczyć większej liczby wiatraków, bo wiąŜe się to z całą 
operacją przyłączenia do sieci i aby ten plan inwestowy miał sens. Wójt podziękował za 
swoje wystąpienie. Pan Przewodniczący Janusz Janicki podziękował Wójtowi i nawiązując 
do propozycji wójta uznał, Ŝe jest ona warta przeanalizowania, przedyskutowania, bliŜszego 
zapoznania się z nią i moŜna podjąć juŜ pewne kroki związane z zapoznaniem Radnych z tą 
sprawą. Przewodniczący podziękował i zaproponował przejście do kolejnego punktu -
podejmowania uchwał. 
 
Ad. 7. Przyjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Nowe Miasto 
nad Wartą. 

Pan Przewodniczący poinformował, Ŝe projekt uchwały został przedstawiony na 
komisjach wspólnych przed tygodniem. Wniosek o nadanie imienia jednej z ulic w Nowym 
Mieście nad Wartą spłynął od Sołectwa. Przewodniczący odczytał treść wniosku, która 
brzmiała  :Sołectwo Nowe Miasto nad Wartą zwraca się z uprzejmą prośbą o nadanie nazwy 
ulicy, która znajduje się we wschodniej części wsi, jest drugą prawą odnogą ulicy 
śerkowskiej w stronę ulic Jęczmiennej i śytniej, za posesją pani Michalak, kierując się z 
Urzędu Gminy do Wolicy Koziej”. Przewodniczący przypomniał Ŝe po rozmowach z 
mieszkańcami wsi Rada Sołecka proponuje, aby nazwa ulicy brzmiała Pszeniczna, z racji tej 
Ŝe będzie się łączyła z śytnią i jest w pobliŜu ulicy Jęczmiennej, a takŜe Ŝe do uchwały 
dołączona jest mapka sytuacyjna która dokładnie określa o którą z ulic chodzi. 

• Radny Zenon Roszyk pytał, czy mieszkańcy którzy tam mieszkają mieli zebranie  czy 
są za taką nazwą ulicy.  

Przewodniczący odpowiedział, Ŝe odbyły się konsultacje czyli takie spotkanie z długoletnimi 
mieszkańcami, poniewaŜ na tej ulicy jeszcze nie ma mieszkańców, powstają dopiero działki. 
Po rozmowach z długoletnimi mieszkańcami wsi jak we wniosku jest napisane, proponuje się 
nazwę ulicy Pszeniczna. Tutaj sprzeciwu jeśli chodzi o nadanie tej nazwy Ŝadnych nie było, 
bo jeśli by były głosy sprzeciwu trafiłyby na pewno do Radnych. Jak podkreślił 
Przewodniczący Gazeta Średzka teŜ juŜ o tym napisała i Ŝe tutaj przeciwnych głosów nie 
będzie. 

• Wójt Aleksander Podemski dodał, Ŝe są jeszcze inne ulice o nazwach takich 
zboŜowych Owsiana, Jęczmienna, a ulica Pszeniczna jest na takim terenie i w takiej 
lokalizacji, Ŝe nazwa ta bardzo pasuje. 

• Pan Przewodniczący dodał Ŝe nazwa ulicy jest uzasadniona, poniewaŜ nawiązuje do 
innych pobliskich śytniej czy Jęczmiennej. 

Przewodniczący po stwierdzeniu Ŝe nie ma więcej pytań, zaproponował przejście do 
głosowania. 
Uchwała z dnia 25 sierpnia 2011r. w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Nowe 
Miasto nad Wartą, podstawa prawna paragraf pierwszy: W miejscowości Nowe Miasto nad 
Wartą nadaje się ulicy oznaczonej na mapie stanowiącej załącznik do Uchwały nazwę ulica 
Pszeniczna. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
Uchwała wchodzi w Ŝycie po upływie 14 dni po jej ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Wielkopolskiego. 
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 
„wstrzymujących”. 
►Uchwała Nr XI/82/2011 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad. 8. Przyjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości 
Rolnych nieruchomości zabudowanych. 

Przewodniczący przypomniał Ŝe projekt tej uchwały był omawiany na połączonych 
komisjach i dotyczy budynku połoŜonego w Chociczy przy ulicy Leśnej, obecnie znajduje się 
tam filia Biblioteki Publicznej i o budynek w miejscowości Skoraczew, gdzie funkcjonuje 
świetlica wychowawczo-opiekuńcza. Po stwierdzeniu Ŝe nie ma Ŝadnych uwag i pytań 
przewodniczący zaproponował podjęcie uchwały. 
Uchwała Rady Gminy z dnia 25 sierpnia 2011r. w sprawie: Nieodpłatnego przejęcia 
nieruchomości od Agencji Nieruchomości Rolnych. 
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 
„wstrzymujących”. 
 
Ad. 9. Przyjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu systemowego 
pod nazwą: „Zaj ęcia w zakresie indywidualizacji nauczania w klasach I-III w szkołach 
podstawowych z terenu Gminy Nowe Miasto nad Wartą” w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki, współfinansowanego ze środków Europejskiego 
Funduszu Społecznego. 

Przewodniczący przypomniał Ŝe projekt tej uchwały był równieŜ omawiamy na 
połączonych komisjach, przybliŜała go pani Mariola Bąk dyrektor Gminnego Zespołu 
Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół. Projekt uchwały został przedstawiony przez 
Przewodniczącego, który podkreślił Ŝe Radni otrzymali na połączonych komisjach  
szczegółowy wykaz, jakie zajęcia w ramach tego projektu będą się odbywały. Projekt ten 
dotyczy czterech szkół podstawowych, konkretnie uczniów klas I-III i będzie realizowany do 
końca roku szkolnego. Podsumowując pan Przewodniczący powiedział, Ŝe będą to olbrzymie 
korzyści dla szkół, poniewaŜ szkoły będą mogły się wzbogacić w pomoce dydaktyczne, a 
dzieci będą mogły korzystać z róŜnego rodzaju zajęć  dydaktyczno-wyrównawczych, dzieci 
będą mogły sporo zwiedzać, wyjeŜdŜać na wycieczki, odbywać zajęcia logopedyczne, czy 
zajęcia z gimnastyki korekcyjnej. Pan Janusz  Janicki dodał, Ŝe jest to projekt finansowany z 
funduszy pozabudŜetowych Gminy Nowe Miasto i naleŜy tutaj podziękować dyrektorom, 
pani Marioli Bąk Ŝe przystąpili do tego projektu i Ŝe projekt uzyskał akceptację. Następnie 
Przewodniczący otworzył dyskusje na ten temat, czy ktoś z Radnych czy gości chciałby 
zabrać głos. 

• Radna Julia Rzepka powiedziała, Ŝe powinniśmy być dumni Ŝe taka inicjatywa 
powstała i powinniśmy się cieszyć Ŝe pozyskujemy środki unijne, cel jest naprawdę 
szczytny takŜe wszyscy Radni razem, jednogłośnie jesteśmy bardzo zadowoleni z 
takiej inicjatywy. 

Przewodniczący po stwierdzenie, Ŝe nie ma więcej pytań zaproponował przejście do 
głosowania. 
Za podjęciem Uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 1 głos 
„wstrzymujący”. 
 
Ad. 10. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2011 r. 
 Przewodniczący poinformował, Ŝe dwie kolejne uchwały dotyczące zmian w budŜecie 
Gminy na 2011 r. i zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej,  będą omówione prze panią 
Skarbnik Elę Mnich. 
 Pani Skarbnik poinformowała, Ŝe od czasu ostatniej komisji zostały uzupełnione 
zmiany w budŜecie, po otrzymaniu pisma od Wojewody o zwiększeniu budŜetu o dotacje 
celowe na zadania własne. W miesiącu kwietniu złoŜony został wniosek do Wojewody, 
zgodnie z rozporządzeniem, jakie były dokonane wydatki z Funduszu Sołeckiego w ubiegłym 
roku. Jest to uzaleŜnione od tego jakie są dochody na jednego mieszkańca w gminie, a jakie 
są dochody na jednego mieszkańca w kraju i to w zaleŜności od tego jaki jest ten stosunek 
procentowy, moŜemy uzyskać dotacje. Dochód na jednego mieszkańca w Gminie jest 
mniejszy od dochodu krajowego na jednego mieszkańca. W tej skali mieścimy się po środku, 
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dlatego mamy dofinansowanie 20%, poniewaŜ były to wydatki zrealizowane w zeszłym roku 
w kwocie ponad 209 tysięcy, więc otrzymaliśmy dotację łącznie 41,944 zł. Pani Skarbnik 
przypomniała jeszcze, Ŝe było to bardzo szczegółowo omawiane na komisji, dlatego zgodnie 
z tym co Wójt wspominał w swoim wystąpieniu, mamy sprawozdanie za I półrocze i wiemy, 
które dochody mamy wykonane lepiej niŜ byśmy planowali. Pani Skarbnik przypomniała Ŝe 
chcemy zwiększyć plan z tytułu podatku od czynności cywilno-prawnych o 284 tysiące, 
podatek od spadków i darowizn o 20 tysięcy, odsetki od lokat terminowych o 10 tysięcy, to 
wynikło z tego Ŝe my planujemy według wykonanych dochodów w ubiegłym roku, a są to 
dochody oprócz lokat terminowych realizowanych przez Urząd Skarbowy. PoniewaŜ mamy 
tak dobre wykonanie w I półroczu budŜetu, spokojnie moŜemy to wprowadzić do naszego 
budŜetu. JeŜeli chodzi o wydatki od ostatniej komisji sytuacja teŜ się zmieniła. Pani Skarbnik 
poinformowała o zwiększeniu wydatków w budŜecie o 4 tysiące na usługę związaną z 
granulatem , co jest przedstawione w załączniku do  Uchwały w sprawie zmian w budŜecie 
Gminy. Dalej pani skarbnik informowała o zaangaŜowaniu kolejnych środków z budŜetu w 
kwocie 600 zł, poniewaŜ wkrótce odbędą się wybory do sejmu i senatu , a nie ma informacji 
od Okręgowego Komisarza Wyborczego o dotacji na ten cel a juŜ zaczęły się wydatki z tym 
związane. Po wyŜej przedstawionych zmianach budŜet przedstawiał by się następująco, 
wydatki zostałyby zwiększone o 528,162 zł, a więc róŜnica pomiędzy zwiększonymi 
dochodami a zwiększonymi wydatkami wyszła na plus na stronę dochodową, a więc moŜemy 
zmniejszyć planowany kredyt długoterminowy na pokrycie niedoboru budŜetowego. Z tego 
względu jest o 117,480 zł. zmniejszenie przychodów z tytułu kredytu na rynku krajowym, w  
ten sposób budŜet nam się bilansuje. Dalej pani Skarbnik informowała, Ŝe zostały dokonane 
przesunięcia, które zgłaszali Dyrektorzy placówek oświatowych, Kierownik Ośrodka Pomocy 
Społecznej, oraz w Urzędzie Gminy. Te zmiany jednak nie mają wpływu na budŜet, jeŜeli 
chodzi o wielkość poniewaŜ jest to przesunięcie tylko w środku rozdziału. Łączne 
przesunięcia w oświacie, a więc zbiorówka od wszystkich Dyrektorów placówek 
oświatowych która teŜ wychodzi na zero. Przesunięcie w budŜecie o które prosił Kierownik 
Ośrodka Pomocy Społecznej, czyli na zarządzenie jakie Wójt wprowadził 25 lipca 2011 r. 
była przyznana dotacja na doŜywianie od Wojewody. Nastąpiło tutaj zwiększenie tylko na 
świadczenia społeczne, a miało być część na świadczenia społeczne, część na zakup 
materiałów na wyposaŜenie stołówek szkolnych, dlatego robimy tę zmianę Ŝeby była zgodna 
z pismem w jakim Opieka Społeczna prosiła Wojewodę o dofinansowanie doŜywiania.  
 
Ad. 11. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 
2011-2015. 

 Pani Skarbnik omówiła zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej, która łączy się 
ściśle ze zmianami w budŜecie. Zgodnie z ustawą musimy zmieniać Długoletnią Prognozę 
Finansową Gminy jak tylko zmieniamy wynik budŜetu, z związku z czym nastąpiła ta 
zmiana. Następnie Pani Skarbnik przybliŜyła Radnym na czym polega zmiana w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej, w oparciu o załączniki i uzasadnienia do Uchwały. Zmiany dotyczą 
roku 2011 i są ogółem w dochodach bieŜących i majątkowych. Zmieniło się Rozporządzenie 
Ministra Finansów i zadecydował, Ŝe teraz do długu Gmin dolicza się nie tylko dług 
wynikający z kredytów oraz poŜyczek, ale takŜe naleŜy doliczyć dług wynikający z umów 
jakich Gmina zawarła, które mają charakter kredytu. 
Mamy taką umowę, na którą Rada wyraziła zgodę w ubiegłym roku i dotyczy wykonania 
oświetlenia ulicznego w Boguszynie. Mamy podpisaną umowę z Eneą, która wykonała całą 
inwestycję na własnym majątku, natomiast my mamy rozłoŜone to zobowiązanie na trzy lata, 
a więc do końca 2013 roku. Jest to umowa którą naleŜy zaliczyć do długu, bo my mamy dług 
w stosunku do Energetyki za usługę którą wykonała. Ten dług jest spłacany z dochodów 
bieŜących, a więc to juŜ jest zaplanowane w dochodach które mamy na lata przyszłe, 
natomiast będziemy brać poŜyczki na te finansowania oraz kredyty, tylko na spłatę 
ewentualnych długów które nam wynikają z kredytów. Zmiany zostały dokonane równieŜ w 
wydatkach majątkowych, poniewaŜ w 2011 roku uległy zwiększeniu. Do Długoletniej 
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Prognozy Finansowej wprowadzono dodatkową informację o dochodach bieŜących minus 
wydatki bieŜące, Gmina nie moŜe mieć większych wydatków bieŜących niŜ generuje dochody 
bieŜące, chyba Ŝe pokryje to nadwyŜką z lat poprzednich lub wolnymi środkami. Pani 
Skarbnik informowała dalej Ŝe są to waŜniejsze zmiany a Wieloletnia Prognoza Finansowa 
zawiera jeszcze informacje związane z tym, jak się zmienia spłata zadłuŜenia Gminy w 
procentach do planowanych dochodów oraz, jak wygląda stosunek procentowy zadłuŜenia 
Gminy do planowanych dochodów. To są sprawy, które wynikają z tego co było wcześniej 
omówione. W tej chwili zadłuŜenie Gminy na koniec 2011 roku wynosi niecałe 10 %. Z 
nowej ustawy o Finansach Publicznych wynika nowy wymóg, Ŝe musimy od roku 2014 mieć 
zachowany wskaźnik, który wynika z zapisu nowej ustawy o Finansach, tutaj się bierze pod 
uwagę wykonanie budŜetu z trzech lat, przed rokiem danym budŜetowym i ten wymóg w 
przypadku naszej Gminy będzie spełniany od roku 2013.  
 Pan Przewodniczący podziękował  za informacje przedstawione przez panią Skarbnik 
i dodał, Ŝe są to dobre informacje i sytuacja w budŜecie Gminy wygląda optymistycznie. 
Następnie Przewodniczący oddał  głos Wójtowi Aleksandrowi Podemskiemu.  

• Wójt zabrał głos i poinformował głównie sołtysów, Ŝe w tych zmianach w budŜecie 
kryją się róŜne przedsięwzięcia które w tym roku będą realizowane, to znaczy w 
zakresie infrastruktury, są tutaj takie rzeczy jak nowelizacja oczyszczalni, 
przedłuŜenie kolektora sanitarnego w Komorzy, dokonanie przyłącza w Chwalęcinie 
dokonanie przyłącza ulicy Szkolnej w Nowym Mieście, sieć wodociągowa ulica 
Krótka w Boguszynie, równieŜ są włączone pieniądze które dostaliśmy na drogę w 
Stramnicach w kwocie 66 tysięcy, są równieŜ pieniądze przeznaczone na projekt 
dotyczące wiaty i mostków wieŜy widokowej na trasie ścieŜki spacerowej. Projekt 
nazywa się Leśna Struga, dotyczy Wolicy Koziej i tutaj tworzy nam się prawdziwe 
zagłębie turystyczne. RównieŜ prowadzony jest projekt rekultywacji wysypiska śmieci 
w ElŜbietowie, jest to na razie projekt ale w przyszłym roku przystąpimy juŜ do prac 
w tym zakresie. Jest równieŜ kosztorys na zagospodarowanie terenów zielonych w 
Nowym Mieście, na Zielonym Rynku oraz wzdłuŜ ulicy Poznańskiej. Jest równieŜ 
projekt na wykonanie kosztorysu boiska o nawierzchni tartanowej przy Zespole Szkół 
w Klęce, Jak podkreślił Wójt Państwo Radni o tym wiedzą, więc jest to informacja 
głównie dla sołtysów w tym zakresie. Przewodniczący podziękował Wójtowi i 
otworzył dyskusję nad projektem uchwały o zmianie budŜetowej i uchwały o zmianie 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

• Radny Roszyk pytał panią Skarbnik, odnośnie długu w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej. JeŜeli mamy 80 tysięcy i mamy to rozłoŜone w latach, mamy na rok 25 
tysięcy to jak Minister moŜe nam powiedzieć Ŝe mamy 80 tysięcy, jak rocznie jest 25 
tysięcy.  

• Pani Skarbnik odpowiedziała, Ŝe jeŜeli Gmina podpisuje umowę na usługę czy na 
roboty budowlane,  to jakby zaciąga kredyt u danego wykonawcy, z tego względu Ŝe 
my to będziemy płacić w ratach. JeŜeli byśmy spłacili ten dług w tym roku, całe 80 
tysięcy to nie ma długu, ale my będziemy spłacać to w ratach.  

• Radny Roszyk pytał dalej, Ŝe jeŜeli będziemy mieć 80 tysięcy a budŜet roczny mamy 
jaki mamy, a teraz jak spłacimy 80 tysięcy w roku to nie mamy długu. Ale jeśli 
spłacimy to przez trzy lata po 25 tysięcy to jest róŜnica czy nie ma róŜnicy, a co roku 
mamy podobny budŜet. 

• Pani Skarbnik odpowiedziała, Ŝe jeŜeli mamy umowę zawartą i spłata idzie przez trzy 
lata, to przez trzy lata mamy dług. JeŜeli byśmy zapłacili jednorazowo całe 80 tysięcy 
w tym roku, to na koniec tego roku nie mamy długu.  

• Radny Roszyk pytał dalej, Ŝe w roku mamy budŜet i spłacamy 25 tysięcy a nie 80 
tysięcy i roczny nasz dług względem programu wieloletniego jest 25 tysięcy a nie 80 
tysięcy. 
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• Pani Skarbnik odpowiedziała, Ŝe nie 25 tysięcy ale róŜnica między kwotą długu, a 
kwotą którą wpłaciliśmy. 

• Radny Roszyk dalej pytał, Ŝe jeŜeli w tym roku mamy 80 tysięcy, w przyszłym roku 
spłacimy 25 tysięcy to ile będziemy mieć długu 

• Pani Skarbnik dalej odpowiadała, Ŝe w przyszłym roku będziemy mieć 55 tysięcy 
długu, w kolejnym roku minus 25 tysięcy czyli 30 tysięcy długu 

• Radny Roszyk pytał dalej, Ŝe z tego długu 80 tysięcy zrobiło nam się 150 tysięcy 
• Pani Skarbnik informowała Radnego, Ŝe dług się umniejsza z kaŜdą zapłaconą ratą.  
• Pan Wójt poinformował, Ŝe nie mówimy tu o rocznym zobowiązaniu tylko rocznym 

zadłuŜeniu i mamy to łączne zadłuŜenie 80 tysięcy, za rok będzie 55 tysięcy, za dwa 
lata będzie 20 tysięcy a za trzy lata będzie zero. 

• Pan Przewodniczący dodał, Ŝe moŜemy sobie spłacać co roku po 25 tysięcy ale 
zadłuŜenie mamy dzisiaj 80 tysięcy, a będziemy mieli w przyszłym roku 50 tysięcy i 
co roku będzie się dług pomniejszał. Ale po to jest ta dyskusja Ŝeby to sobie wszystko 
wyjaśniać. 

• Radny Mroziński pytał panią Skarbnik i pana Wójta, ile nas kosztowała ta inwestycja 
bo tu mamy dług 80 tysięcy, a w ostatnich latach poprzedniej kadencji daliśmy 50 
tysięcy z Rady i 25 tysięcy z Funduszu Sołeckiego na tą inwestycję, czyli dług 
powinien być zapłacony, a tutaj się okazuje Ŝe mamy dalej 80 tysięcy 

• Pani Skarbnik odpowiedziała, Ŝe było to robione w ten sposób, Ŝe sołectwo miało 
zaplanowane fundusze z Funduszu Sołeckiego, poniewaŜ sołectwo nie mogło tego 
zrobić, dlatego te 25 tysięcy wchodziło w nadwyŜkę poniewaŜ pieniądze te nie były 
wydane i wtedy Rada powiedziała Ŝeby podjąć uchwałę o zaciągnięciu zobowiązania. 
Rada podjęła uchwałę o zobowiązaniu na 80 tysięcy i dopiero jak była uchwała o 
zobowiązaniu zaczęliśmy płacić te pieniądze od stycznia tego roku, bo w ubiegłym 
roku złotówka nie była na to wydana. 

• Radna Kędziora odniosła się do sprawy oświetlenia i powiedziała, Ŝe mówimy tutaj o 
płatnościach a my tego oświetlenia nie mamy jeszcze wykonanego w całości i nie 
bardzo moŜe się dowiedzieć ostatecznego terminu tego oświetlenia, takŜe tu jest 
problem. Cały czas dyskutujemy o płatności a my nie mamy  tej usługi do końca 
wykonanej. 

• Wójt Aleksander Podemski poinformował Radną, Ŝe ta część która polegała na 
zawieszeniu latarni na istniejących słupach została wykonana natychmiast, a ta część 
związana z dobudową sieci energetyka musi zrobić pełną dokumentację, ze 
wszystkimi uzgodnieniami. JeŜeli coś nie świeci my za to nie płacimy, a inwestycja 
czy zrobiona wtedy czy teraz, będzie tyle kosztować na ile ją wtedy wyceniono.  
MoŜemy stanąć na twardym stanowisku i dokonać wyboru firmy która będzie nas 
obsługiwać ale w kaŜdym takim przypadku energetyka musi nam dokonać wyłączeń 
energii i innych takich rzeczy, za które i tak będziemy musieli zapłacić. Nawet jeśli 
robi się przetargi na zakup energii na wolnym rynku bo teraz moŜna, to przesył energii 
i tak jest istniejącymi liniami, dlatego jesteśmy uzaleŜnieni od właściciela tych sieci 
energetycznych. 

• Radny Twardowski pytał, czy jeśli ta inwestycja nie została wykonana do końca, czy 
my  musimy zapłacić te pieniądze nawet jeśli to nie będzie dokończone. 

• Radna Kędziora odpowiedziała, Ŝe jeŜeli nie będzie inwestycja dokończona nie mamy 
za co płacić. 

• Wójt poinformował, ze zanim my tę decyzję podejmiemy to inwestycja będzie w 
całości wykonana. Z obiegu dokumentów które są przysyłane do Urzędu wynika, Ŝe te 
sprawy są juŜ bardzo daleko posunięte, juŜ niebawem decyzje powinny się 
uprawomocnić. Dzisiaj procedura decyzji uprawomocnienia, uzgodnień trwa kilka 
miesięcy. 
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• Radny Twardowski pytał dalej, czy ta odpłatność to jest tylko odpłatność podzielona 
na raty, czy są w tym równieŜ odsetki. 

• Wójt odpowiedział Ŝe oczywiście są tam uwzględnione równieŜ odsetki. 
• Radny Twardowski dodał, Ŝe faktycznie trzeba by się zastanowić czy nie spłacić tego 

wcześniej Ŝeby nie płacić odsetek. 
• Przewodniczący potwierdził, Ŝe jeśli będzie tutaj przychylność Radnych to pewnie 

takie kroki podejmiemy.  
Przewodniczy po stwierdzeniu Ŝe nie ma więcej pytań do dwóch omawianych uchwał, 
zaproponował przejście do ich podjęcia. 
 
Uchwała Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 25 sierpnia 2011 roku, zmieniająca 
Uchwałę w sprawie budŜetu na 2011 rok.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 
„wstrzymujących”. 
► Uchwała Nr XI/85/2011 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego  
protokołu. 
Uchwała Rady Gminy Nowe nad Wartą z dnia 25 sierpnia 2011 roku, w sprawie zmian w    
Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2011-2015. 
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 
„wstrzymujących” 
► Uchwała Nr XI/ 86 /2011 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad. 12. Przyjęcie uchwały w sprawie: określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru  
godzin zajęć psychologa i socjoterapeuty zatrudnionych w szkołach dla których  
organem prowadzącym jest Gmina Nowe Miasto nad Wartą. 

Przewodniczący przypomniał, ze jest to projekt uchwały który wprowadziliśmy 
wnioskiem formalnym do porządku dzisiejszego posiedzenia, a o którym Radni juŜ 
rozmawiali, mieli moŜliwość zapoznania się. Dotyczy to tych osób w szkołach, które nie są 
zatrudnione z Karty Nauczyciela,  jest to na przykład psycholog i socjoterapeuta. W 
porównaniu do projektu, w którym Radni mogli się zapoznać na połączonych komisjach 
nastąpiła minimalna zmiana, w projekcie mówiliśmy o 20 godzinach które psycholog i 
socjoterapeuta miałby przepracować w tygodniu.  W projekcie tej uchwały wymiar godzin 
jest taki sam jak w przypadku pedagogów, którzy są juŜ zatrudnieni w placówkach 
oświatowych i wynosi równieŜ 22 godziny. Wymiar tych godzin, które te osoby muszą 
przepracować, wymiar ustalenia tych godzin naleŜy do Radnych Gminy. 
Po stwierdzeniu Ŝe nie ma pytań do tej uchwały, Przewodniczący przeszedł do głosowania. 
Uchwała Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 25 sierpnia 2011 roku w sprawie: 
określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć psychologa i socjoterapeuty, 
w szkołach dla których organem prowadzącym jest Gmina Nowe Miasto nad Wartą. 
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 
„wstrzymujących”. 
 
Ad. 13. Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru sołtysa Sołectwa Wolica Pusta. 
 Przewodniczący oznajmił Ŝe kolejna uchwała moŜe być w pewnym stopniu 
zaskoczeniem dla Radnych i Sołtysów obecnych na dzisiejszej sesji. Projekt uchwały  
pozwalający na wybór nowego sołtysa, wolą Rady znalazł się w porządku dzisiejszego 
posiedzenia. Zgodnie z projektem uchwały wybór sołtysa miałby się odbyć jak najszybciej, 
czyli juŜ 10 września 2011 roku. Nowy sołtys będzie musiał rozdysponować wspólnie z 
mieszkańcami Fundusz Sołecki bo będą to jego nowe obowiązki. Przewodniczący poprosił o 
zabranie głosu w tej sprawie. 

• Radna Kędziora powiedziała, Ŝe jest to bardzo powaŜna sprawa Ŝebyśmy patrzyli z 
perspektywą w przyszłość stanowiska sołtysa, poniewaŜ tutaj mamy po krótkim czasie 
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rezygnację. Funkcja sołtysa jest bardzo niewdzięczna, mieszkańcy Sołectw stawiają 
tak wysokie wymagania, a sołtys tak naprawdę nie moŜe za wiele zdziałać. 
Chciałabym więc Ŝeby nie było juŜ więcej takich rezygnacji sołtysów, bo będzie to 
wielki problem dla nas. 

• Przewodniczący dodał jeszcze, Ŝe jak ktoś sobie nie radzi i nie chce się sprawdzić to 
dobrze Ŝe rezygnuje,  mamy takich sołtysów którzy w tej chwili wspaniale się spisują, 
a jakby ktoś miał źle funkcjonować to dobrze Ŝe rezygnuje. 

Po stwierdzeniu Ŝe nie ma więcej pytań i uwag Przewodniczący zaproponował przejście do 
głosowania. 
Uchwała Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 25 sierpnia 2011 roku, w sprawie 
wyboru sołtysa Sołectwa Wolica Pusta. 
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 
„wstrzymujących”. 

 
Ad. 14. Interpelacje Radnych 
 W związku z brakiem interpelacji Przewodniczący zaproponował przejście do punktu 
kolejnego. 
 
Ad. 15. Wolne głosy i wnioski. 

• Radny Juliusz Twardowski poinformował, Ŝe wpłynęła skarga od kilku mieszkańców 
na bałagan i hałas w godzinach nocnych na Zdrojach, przedstawiłem tą sprawę 
dzielnicowemu, który obiecał Ŝe zareaguje na tę sprawę. Jeśli chodzi o nas to warto by 
pomyśleć o jakimś zabezpieczeniu, bo wiem Ŝe młodzieŜ wjeŜdŜa tam samochodami 
pod same urządzenia tak mieszkańcy zgłaszali. Chodzi teŜ o to czy moŜna by ten teren 
jakoś zabezpieczyć Ŝeby nie doszło do takiej sytuacji, bo za chwilę powstawiamy tam 
nowe sprzęty i będzie posiana nowa trawa, a nie wiem czy samo oznakowanie 
wystarczy. 

• Wójt odpowiedział Radnemu, Ŝe na czas inwestycji nie będzie tam wstępu, bo teren 
będzie zabezpieczony bo będą to roboty róŜnego typu. Według projektu plac zabaw 
jest jakoś zabezpieczony, natomiast całość terenu jest otwarta bo jest to teren 
rekreacyjny. W tej chwili za duŜo tam nie robimy, bo za chwile będzie demontaŜ 
wszystkich urządzeń, dlatego w tej chwili trudno o jakąś interwencję porządkową, 
pozostaje nam jedynie zwrócenie uwagi i moŜe to wystarczy.  

• Radna Alicja Kryszak wystąpiła do Wójta z prośbą o interwencję w sprawie drogi w 
Skoraczewie, bo tak jak była tak nadal jest w stanie fatalnym. MoŜe Radny powiatowy 
coś tutaj pomoŜe. 

• Wójt odpowiedział Ŝe jest obecny Radny powiatowy, który moŜe coś pomoŜe  w tej 
sprawie, albo sam będzie musiał interweniować. 

• Radny powiatowy Stefan Kominek powiedział, Ŝe Powiat jest na etapie szukania 
środków na ten cel. 

• Radna Julia Rzepka poruszyła temat, który przedstawiła na komisji a którego nie 
chciała poruszać na sesji. Radna poinformowała, Ŝe napłynęły do niej nowe 
informacje, nowe dowody i przedstawiła Wójtowi apel w tej sprawie. Sprawa dotyczy 
pani Kierownik Pomocy Społecznej Danuty Wielgosz i pana pracownika Wielgosza. 
Dalej Radna informowała, Ŝe jest w tej niewdzięcznej roli, ale taka rola Radnych, Ŝe 
juŜ na Komisji wyjaśniała Ŝe zgłosiła się do niej osoba, która uwaŜa i ma na to 
dowody Ŝe Gminne mienie jest wykorzystywane na cele prywatne Państwa Wielgosz. 
Radna dodała Ŝe musi się ustosunkować do tego, poniewaŜ jest to jej obowiązkiem. 
Radna dostała zdjęcia, które przekaŜe panu Wójtowi i panu Przewodniczącemu, które 
przedstawiają jak gminny samochód stał na posesji Państwa Wielgosz i Ŝe jest tam 
więcej zdjęć. Osoba która zgłaszała  to wszystko powiedziała, Ŝe władza Nowego 
Miasta ma chyba słaby wzrok albo wielkie serce, skoro pozwala na tego typu 
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naduŜycia. Radna zwróciła się do Wójta z apelem aby zająć jakieś stanowisko , 
sprawę dokładnie zbadać i czy ma się tym zająć komisja rewizyjna, czy ma powołać 
specjalną komisję. Osoba zgłaszającą to mówiła, Ŝe jeśli my się tym nie zajmiemy to 
oczywiście,  pójdzie to do środków masowego przekazu na większą skalę, dlatego to 
nasz obowiązek Ŝeby zająć stanowisko. Radna Julia Rzepka podkreśliła jeszcze, Ŝe 
ona tutaj nikogo nie osądza ale taka jest jej rola i trzeba się tym zająć, składa te 
dowody Państwu, bo trzeba poczynić jakieś kroki. 

• Wójt Aleksander Podemski odpowiedział, Ŝe otrzymał wyjaśnienia i deklaracje od 
pani Kierownik, Ŝe złoŜy wyjaśnienia przed Radą czy przed Komisją Rady i Ŝe 
zapozna się ze szczegółami sprawy które otrzymał. 

• Pani Kierownik Danuta Wielgosz odpowiedziała Radnej, Ŝe gdyby to wynikało z jej 
dobrego serca, Ŝe rzeczywiście jest zainteresowana sprawą to pierwsze kroki 
skierowała by do niej i przekazała te rzekome dowody, Ŝeby mogła się z nimi 
zapoznać i zająć stanowisko. Pani Kierownik informowała pana Wójta o tym, Ŝe 
faktycznie zdarzało się parokrotnie  Ŝe samochód słuŜbowy stał w czasie urlopu koło 
jej domu, tylko dlatego Ŝe osoba która ją zastępowała była na urlopie macierzyńskim i 
w sytuacji kiedy się coś działo pani Kierownik była do dyspozycji pracowników, jeśli 
chodziło o podejmowanie waŜnych decyzji. Dalej informowała Radną Ŝe powinna o 
tym doskonale wiedzieć i przedłoŜyć dowody które posiada jej osobiście i powiedzieć 
kto jest autorem tych zdjęć i podkreśliła Ŝe w sytuacji kiedy w samochodzie są osoby 
niepełnosprawne, robienie zdjęć tego typu klientom socjalnym narusza Ustawę o 
Pomocy Społecznej i pani Radna powinna być tego świadoma. Następnie pani 
Kierownik informowała Ŝe jeśli  jeździ słuŜbowy samochód to załatwia róŜne sprawy 
dla podopiecznych i moŜe być widywany w róŜnych miejscach równieŜ po godzinach 
pracy, co nie znaczy Ŝe jest wykorzystywany do celów prywatnych.  

• Radna Julia Rzepka odpowiedziała Ŝe nie oskarŜa pani Kierownik, tylko reaguje jako 
Radna, bo bycie Radnym jest jak misja społeczna dlatego ona się tak czuję w tej 
sytuacji. Radna przyznała Ŝe nie poszła porozmawiać z panią Kierownik, bo tych 
skarg na panią było mnóstwo ale pani Kierownik mówiła Ŝe ta są pomówienia. KaŜdy 
kto do niej przychodzi z jakimś problemem, jej obowiązkiem jest zareagować w takiej 
sytuacji i gdyby chciała zrobić z tego medialną akcję to nie zaczynała by o tym mówić 
w węŜszym gronie na Komisji, bo naprawdę nie miała ochoty o tym mówić. Jednak w 
tym tygodniu dotarły nowe zdjęcia, które Radna przekazała pani Sekretarz i do 
Przewodniczącego i uwaŜa Ŝe w takiej sytuacji my musimy zająć jakieś stanowisko. 
Jako Radna czuję się zobowiązana dąŜyć do tego Ŝeby było uczciwie i podkreśliła Ŝe 
wszyscy o tym wiemy doskonale Ŝe od wielu lat mówi się o róŜnych rzeczach ale 
nigdy nie było na nie dowodów. a w tej chwili są jakieś dowody i dlatego naleŜy zająć 
się tą sprawą.  

• Przewodniczący przerwał dyskusję na róŜne argumenty i powiedział Ŝe jeŜeli będzie 
wola Radnych, to są środki prawne zgodne ze statutem Rady Gminy, aby jakiekolwiek  
dalsze działania  jeśli będą potrzebne w tej kwestii podjąć. 

• Pan Krzysztof Wielgosz-pracownik OPS poinformował, Ŝe w związku z tym Ŝe jest 
jakby w centrum tej dyskusji potwierdza Ŝe konkretnego dnia samochód słuŜbowy 
znajdował się na jego posesji i Ŝe było to spowodowane bardzo późnym powrotem ze 
spartakiady sportowej we Wrześni.. W samochodzie były w tym dniu zmagazynowane 
materiały od darczyńców z Poznania, które to były rozdzielone na pikniku, dlatego teŜ 
zdecydował aby samochód został na noc garaŜowany na jego posesji, ale oczywiście 
za zgodą Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej. Pan Wielgosz jako osoba której 
sprawa centralnie dotyczy domagał się ujawnienia Imienia i Nazwiska osoby, która te 
zdjęcia przysłała. 

• Pan Przewodniczący poinformował, Ŝe nikt oprócz Radnej tego nazwiska nie zna i to 
w jej gestii jest czy to nazwisko poda. Następnie informował Radną Ŝe jeŜeli będzie 
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potrzeba zna Pani takie środki, aby podjąć działania w celu wyjaśnienia tych sytuacji o 
których została pani poinformowana, są to środki zgodne ze Statutem Gminy. 

• Radny Zenon Roszyk, informował Ŝe nie dawno był przerabiany temat właśnie pani 
Kierownik i tym zajęła się wtedy Komisja Rewizyjna. Radny wnioskowałby dzisiaj o 
powołanie komisji i rozpatrzenie powtórne poprzedniej sprawy i aktualnej, 
zaproponował powołać Komisję z Rady lub Sołtysów i dogłębnie zbadać ten wątek. 

• Przewodniczący poinformował Radnego, Ŝe jeŜeli taki wniosek formalny zostanie 
przez Radnego złoŜony na następnej sesji, to będzie poddany głosowaniu i wolą 
Radnych będzie czy taka komisja rewizyjna bądź specjalna powstanie, tylko musi być 
jasne sformułowanie w jakim celu ma powstać ta komisja i dokładnie co chce zbadać. 
Ośrodek Pomocy Społecznej jest kontrolowany bardzo często i wyniki kontroli są 
jawne, nie jest kontrolowany przez Radnych tylko przez słuŜby specjalistyczne i jest 
oceniany pozytywnie. 

• Radny Artur Borkowski powiedział, Ŝe nie powinnyśmy się tutaj zajmować 
rozpatrywaniem rzeczy, które nie mają wpływu na działanie Gminy a  Rada nie 
powinna zajmować się sprawami mało istotnymi. Radny Borkowski mówił dalej, Ŝe 
Ŝadna szanująca się Instytucja, Firma a tym bardziej Rada Gminy nie powinna 
zajmować się donosami, plotkami, anonimami i innymi róŜnymi podŜegaczami, 
którzy nie koniecznie muszą być przychylni osobom które mogą skrzywdzić, a 
niekoniecznie musi to mieć wpływ na kierowanie instytucją, którą dana osoba kieruje. 
Radny uwaŜa, Ŝe taka dyskusja która tutaj powstała powinna mieć miejsce tylko i 
wyłącznie po całkowitym zapoznaniu się w mniejszym gronie albo na Komisji z całą 
sprawą. Radny podkreślił Ŝe albo zajmujemy się sprawami konkretnymi, albo nie 
zajmujmy się takimi sprawami, bo to nie miejsce i czas do dyskusji tego typu. Dobro 
instytucji i jej funkcjonowanie powinno być poparte kanonem, regulaminem, oraz 
zaangaŜowaniem tych ludzi a  my nie jesteśmy do oceny takich sytuacji. 

• Wójt Aleksander Podemski poinformował, ze istnieje w statucie Rady taki zapis Ŝe 
moŜna powołać komisję problemową do zbadania sprawy i jeŜeli będzie wola państwa 
Radnych to naleŜy taką decyzję podjąć i zbadać sprawę. Wójt osobiście zapozna się z 
materiałami które otrzymał, dotyczącymi omawianej sprawy. 

• Pani Kierownik podsumowując dodała, Ŝe Ośrodek Pomocy Społecznej w zeszłym 
roku miał trzy kontrole problemowe, zarówno świadczenia rodzinne jak i zasiłki 
pielęgnacyjne bez Ŝadnych zastrzeŜeń. Odbyła się równieŜ kontrola merytoryczna, 
była badana sprawa wcześniej wniesionej skargi która równieŜ była bez zarzutów, 
wszystkie decyzje są zgodnie z prawem wykonywane i nie Ŝadnych zaleceń 
pokontrolnych.  Na koniec pani Kierownik dodała Ŝe od trzech tygodni prowadzone są 
dyŜury pracowników socjalnych, dyŜury są  24 godzinne, czyli pracownik socjalny ma 
dyŜur przez cały tydzień i jest pod telefonem. 

• Radny Wincenty Pawelczyk informował, Ŝe my osoby publiczne jesteśmy skazani na 
krytykę, musimy się do tego przyzwyczaić i pokazywać mniej emocji. 

• Radny Juliusz Twardowski dodał, ze jesteśmy osobami publicznymi i często 
znajdujemy się między młotem a kowadłem i czasami chcąc nie chcąc musimy pewne 
tematy poruszyć, czy są one ładne czy nieładne. Wyraził nadzieję Ŝe sprawa będzie 
szybko wyjaśniona z korzyścią dla wszystkich. 

• Radna Zofia Kędziora pytała Wójta, czy jest przewidziane konkretnie w którym 
miejscu maja stanąć wiatraki, czy na razie jest to wstępne, Ŝe na terenie naszej Gminy 

• Sołtys Marian Suś pytał Wójta, kiedy ruszy program oczyszczalni 
• Wójt odpowiedział, Ŝe jeszcze tylko jest regulamin do podpisania i sprawa 

oczyszczalni ruszy 
• Sołtys Suś pytał jeszcze Wójta, czy w najbliŜszym czasie będą koszone pobocza 
• Wójt odpowiedział, Ŝe juŜ  w tym tygodniu przy okazji doŜynek będą koszone 

pobocza 
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• Wójt odpowiedział na wcześniej zadane pytanie Radnej Kędziory, Ŝe był 
przedstawiciel firmy Hiszpańskiej i juŜ rozmawiali z jednym właścicielem dość 
pokaźnych terenów i część wiatraków ma być w południowej części Gminy, a część 
na terenach między Klęką a Wolicą Pustą.  

• Radny Wojciechowski informował, Ŝe rozmawiał z nim inwestor na temat wiatraków, 
które chciałby postawić na terenie Gminy Nowe Miasto trzy wiatraki i chciałby 
wydzierŜawić od gminy ziemię, bo moŜe to być konkurencja dla Hiszpanów 

• Radna Agnieszka Ławniczak poinformowała, Ŝe miała okazję uczestniczyć w 
festiwalu starych ciągników w Wilkowicach koło Leszna i miło była zaskoczona Ŝe 
młody mieszkaniec Boguszyna Miłosz Stiller uczestniczył w tym festiwalu, widać Ŝe 
jest pasjonatem i miło było zobaczyć wiewającą flagę Nowego Miasta 

• Radna Julia Rzepka poprosiła o głosowanie w konkursie Nivea na Plac Zabaw w 
Twoim mieście i zaprosiła serdecznie na Dni Ziemi Nowomiejskiej, które będą się 
odbywały w Chociczy dniach 3,4,5 września 2011 roku 

• Pani Sołtys Magdalena Rodziak zaprosiła wszystkich na doŜynki wiejsko-gminne w 
dniu 28 sierpnia 2011 do Chromca 

• Radny Jacek Nyczke poinformował, Ŝe tworzy się małe zagłębie turystyczne, Ŝe na 
ostatniej imprezie w Hermanowie była telewizja poznańska, oraz przypomniał panu 
Wójtowi o znaku od strony Wolicy Nowej, bo ludzie przyjeŜdŜają i nie wiedzą do 
jakiej miejscowości wjeŜdŜają 

• Radna Julia Rzepka poinformowała jeszcze, Ŝe zaprasza wszystkich równieŜ Radnych 
którzy mają i chcieliby zafundować jakiś puchar poinformować ją do soboty, bo są 
równieŜ Radni którzy przeznaczają diety na ten cel. 
 

Ad.   16. Zamknięcie sesji. 
O godzinie 1810  Przewodniczący zamknął XI Sesję. 
 
 
 

 
Protokołowała:           Zatwierdził: 
Iwona Witczak                                                                          Przewodniczący Rady Gminy 
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